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Vier Friese sporten: drie klein gebleven en 
een groot geworden. De kampioenen zijn 
even groots en even grutsk.

Isabel Grevelt: ‘Hier in Friesland gebeurt  
het écht’
,,In 2022 sloot ik me aan bij Team Gewest Fryslân. Dat 

wou ik, want in deze provincie gebeurt het écht op het 

Dit artikel gaat over beoefenaars van de typisch Friese sporten: skûtsjesilen, kaatsen,  
fier ljeppen en schaatsen. De eerste drie sporten worden niet of nauwelijks buiten de  
provinciegrenzen beoefend. Drie Friese kampioenen van het afgelopen seizoen delen hun 
– nuchtere – kijk hierop. De vierde sport, schaatsen, reikt tot buiten de landsgrenzen.  

Een jong talent richt zich vanuit Friesland op de mondiale top.

gebied van schaatsen. Ik wil de wereldtop halen, en 

vanuit Friesland moet dat lukken. Ik heb het er gewoon 

erg naar mijn zin en vertrouw erop dat ik met coach 

Ingo Bos, waarmee ik fijn samenwerk, mijn doelen kan 

behalen. Die zijn: meedoen aan wereldbekerwedstrij-

den en een WK, Sprint of Afstanden. Gezien de trai-

ningsresultaten tot nu toe, zijn dat realistische doelen.’’

,,Ik woon ruim een jaar in Heerenveen en voel me erg 

thuis. Het is een fijn plekje en ik hou wel van de rust, 

die is aan me gaan groeien. Met vriendinnen die me 

bezoeken verken ik de provincie: Bolsward, Sneek, Pla-

netarium… En op mijn fiets leer ik de prachtige omge-

ving kennen. Kortom: het is fijn om hier te zijn!’’

Ilse Tuinenga: ‘Ik geniet in dat  
kleine wereldje’
,,Het afgelopen seizoen was een succesvol en leuke 

afscheidstournee. Ik heb er extra van genoten omdat ik 

Isabel Grevelt (21), schaatsster, specialist op de 1000 meter

2023: jaar van haar doorbraak

Ilse Tuinenga (25), succesvol kaatsster

2023: winnaar en koningin van de Dames PC

favoriet, maar op zo’n FK moet je het wel even laten 

zien. Je hebt dertig seconden waarin het moet gebeu-

ren. Op het NK bijvoorbeeld had ik mijn dag niet, daar 

werd ik vierde.’’

Douwe Azn Visser: 'De eer, daar doen  
we het voor'
,,Skûtsjesilen mag dan wel een regionale sport zijn, 

toch wordt het in Nederland goed bekeken. Naast 

Omrop Fryslân deed Omroep MAX dagelijks verslag op 

de televisie. Ook zijn er veel toeristen die naar de wed-

strijden komen kijken. Van de zeilsporten is het skûts-

jesilen wel de mooiste om te zien. Live langs het water 

en ook op de televisie wordt het prachtig in beeld 

gebracht. Het is een goed Fries exportproduct. Ik ben er 

trots op dat ik die sport vertegenwoordig.’’

,,Met het Grouster skûtsje zijn we dit jaar weer kam-

pioen geworden. Wij, de bemanning, houden er niets 

meer aan over dan de eer. En dat is zat! We doen het 

omdat we het een geweldige sport vinden. We hebben 

er de passie voor. En we zijn trots op die Friese traditie. 

Persoonlijk vind ik het geweldig om in de voetsporen 

van mijn vader en grootvader te treden. Conclusie: die 

passie, dat is genoeg.’’ 

KLEINE FRIESE SPORTEN LEVEREN ‘GRUTSKE’ SPORTERS
wist dat het mijn laatste jaar zou zijn. Met de titel Kaats-

koningin als kers op de taart! Nu is het tijd voor andere 

dingen: sporten op een lager niveau, lekker weg in de 

schoolvakantie en gewoon werken: ik ben fulltime 

basisschoolleerkracht. Het voelt als minder moeten en 

meer mogen.’’

,,Het kaatswereldje is zo mogelijk nog kleiner dan de 

hele provincie. Maar ik zit er wel middenin, en ik geniet 

ervan. Vooral als ik zie dat bij dorpsfeesten kinderen 

meedoen aan kaatstoernooitjes en dat in de pauzes 

op basisscholen enthousiast gekaatst wordt. Ook in 

het klein kun je met sport de grootste dingen bereiken. 

Lokaal is de kaatssport groots.’’

Germ Terpstra: ‘Het is niet anders, en dat is 
prima zo’
,,Het voordeel van het feit dat dit zo’n kleine sport is, is 

dat we niet lang hoeven te reizen. Soms moeten we 

naar Groningen voor een wedstrijd, dat is een dik uur 

rijden, dat is ver! Er wordt gefierljept in andere delen 

van Nederland, maar nergens is het zo groot als hier. Ik 

ben nu Fries kampioen bij de junioren; ik zou ooit Ne-

derlands kampioen kunnen worden, maar dan houdt 

het op: groter dan dat is de sport niet. Dat vind ik wel 

prima hoor, het is niet anders.’’

,,Mijn kampioenssprong was mooi, bijzonder! Hij was 

recht en ik haalde de top. En het was gewoon de verste 

sprong! Daar was ik wel trots op. Ik begon weliswaar 

Germ Terpstra (17), fierljeptalent

2023: Fries kampioen junioren

Douwe Azn Visser (60), schipper van het skûtsje van Grou  
2023: SKS-Kampioen


